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Onderwerp: Beleidsstandpunt onderzoek radioactief afval

Geachte voorzitter,

Bij brief van 11 november 20021 heeft de staatssecretaris van volkshuisvesting,
ruimtelijke ordening en milieu (VROM) u een beleidsstandpunt aangeboden over on-
derzoek naar de berging van radioactief afval.
Het is een reactie op het eindrapport van de Commissie Opslag Radioactief Afval
(CORA) "Terugneembare berging, een begaanbaar pad?", dat de minister van
economische zaken in februari 2001 aangeboden heeft aan de Tweede Kamer.
Destijds is toegezegd dat de regering naar aanleiding van het CORA-rapport met een
standpunt zou komen.
In verband met het recente beleidsstandpunt van de staatssecretaris van VROM
vragen wij uw aandacht voor het volgende.

Het beleidsstandpunt van de Staatssecretaris van VROM houdt in dat hij voornemens
is om verder onderzoek (totale kosten begroot op € 5,4 miljoen) te laten uitvoeren, te
onderscheiden in twee hoofdlijnen, namelijk:
1. een onderzoekstraject voor technische aspecten. Hij wil het onderzoek naar de

mogelijkheden van een terugneembare berging voortzetten. Daarbij zal worden
ingezet op een nauwe aansluiting bij het zesde kaderprogramma voor onderzoek
van de Europese Commissie dat een looptijd heeft van 2002-2006 en op 3 juni
2002 door de Raad is goedgekeurd. Het onderzoek wordt geconcentreerd op in-
situ experimenten (proefboringen) in buitenlandse ondergrondse laboratoria;

2. een onderzoekstraject voor maatschappelijke aspecten. Dit onderzoek wordt
beperkt tot het in kaart brengen van de processtappen en van de voornaamste
factoren die bij het maatschappelijk besluitvormingsproces een rol spelen.
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Daarnaast kiest de staatssecretaris voor langdurige (± honderd jaar) bovengrondse
opslag van al het in Nederland gegenereerde radioactief afval bij COVRA in
Vlissingen.
Op de lange termijn is volgens de staatssecretaris terugneembare geologische ber-
ging de enig beschikbare oplossing voor dergelijke afvalstoffen. Ook wordt gestreefd
naar een eindberging die gemeenschappelijk met andere landen wordt geëxploiteerd.
Thans liggen volgens VROM de grootste uitdagingen met betrekking tot berging van
radioactief afval op het maatschappelijke vlak; of, wanneer en hoe voortgang gemaakt
wordt in de richting van geologische berging is een maatschappelijke beslissing die
ieder land zelf moet nemen.

Zoals u bekend is en terecht ook door de staatssecretaris is opgemerkt in zijn beleids-
standpunt, wijzen de vier noordelijke provincies de (terugneembare) opslag van radio-
actief afval in de diepe ondergrond af.
Daarom verontrust het ons des te meer dat deze optie deel uitmaakt van zijn beleids-
standpunt zonder dat hierover in de Tweede Kamer is gedebatteerd.
Wij vragen de leden van de Tweede Kamer met klem over het beleidsstandpunt van
de staatssecretaris te debatteren en daarbij ons standpunt met betrekking tot het
onaanvaardbaar zijn van genoemde opslag over te nemen.

Daarnaast wijzen wij u op de recentelijk gepubliceerde ontwerprichtlijn "Nuclear safety
in the European Union" van de Europese Commissie.
Deze ontwerprichtlijn verplicht de Europese Unie (EU)-landen een plan op te stellen
voor het opslaan van nucleair afval. Daarbij wordt het opslaan op grote diepte het
uitgangspunt. Vóór 2008 moeten de lidstaten een besluit nemen over al dan niet
gezamenlijke opslagplaatsen voor zeer gevaarlijk kernafval. In 2018 moeten die
opslagplaatsen operationeel zijn en voor minder gevaarlijk kernafval is dat in 2013.

Wij zijn verontrust over de inhoud van deze ontwerprichtlijn, te meer omdat de staats-
secretaris in zijn beleidsstandpunt hier geen enkele aandacht aan besteedt.

Wij verzoeken u in dit kader de staatssecretaris te vragen naar zijn standpunt over de
ontwerp-EU-richtlijn en er bij hem op aan te dringen de Europese Commissie te laten
weten dat de desbetreffende ontwerprichtlijn door Nederland niet wordt aanvaard, dan
wel te pleiten voor intrekking van het ontwerp.

Overeenkomstig het door gedeputeerde staten van Drenthe genomen besluit,

hoogachtend,

M.P. Hall,
interim-hoofd van de Productgroep Milieubeheer

ab/coll.
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